
Protokół Nr XVII 
z sesji Rady Miejskiej w Dziwnowie 

odbytej w dniu 28 listopada 2007 r. w Sali konferencyjnej Urzędu 
Miejskiego w Dziwnowie. 

 
 Przewodniczący Rady Miejskiej w Dziwnowie p. Marek Lisowski o godzinie 10.00 
otworzył XVII sesję Rady Miejskiej. Po powitaniu radnych, Burmistrza Dziwnowa  
p. Krzysztofa Kozickiego, zaproszonych gości, mieszkańców, przedstawicieli mediów oraz 
młodzieŜ z Gimnazjum Publicznego oświadczył, iŜ zgodnie z listą obecności aktualnie w 
posiedzeniu uczestniczy 13 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego  
15 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji – listy 
obecności radnych oraz gości stanowią załącznik nr 1 i 2  do niniejszego protokołu.  
 
Następnie Przewodniczący Rady powiedział, Ŝe porządek obrad radni otrzymali wraz z 
zawiadomieniem o sesji /zał. nr 3/. Jednocześnie zwrócił się z pytaniem, czy ktoś chciałby 
wystąpić z wnioskiem o dokonanie zmian w porządku obrad. 
 
Zaproponowany w zawiadomieniu porządek obrad przyjęto bez uwag: 
1. Sprawy regulaminowe: 

  a/ stwierdzenie quorum;  
  b/ wnioski do porządku obrad 
 c/ przyjęcie protokołów z XV i XVI sesji Rady Miejskiej w Dziwnowie. 

  
2. Informacja o pracy Rady Miejskiej w okresie między sesjami. 
3. Informacja o pracy Burmistrza w okresie między sesjami.  
4. Zapytania i interpelacje radnych. 
5. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych. 
6. Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych  
      a/ stanowiska Komisji 
      b/ głosy w dyskusji 
      c/ przyjęcie uchwały 
7. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia stawki procentowej 

opłaty adiacenckiej z tytułu wzrostu wartości nieruchomości spowodowanej 
podziałem nieruchomości.  

      a/ stanowiska Komisji 
      b/ głosy w dyskusji 
      c/ przyjęcie uchwały 
8. Projekt uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie przez Gminę Dziwnów 

Porozumienia Międzygminnego z Gminami: Miasto Świnoujście, Miasto i Gmina 
Wolin, Gmina Mi ędzyzdroje w sprawie utworzenia Europejskiego Centrum 
RóŜnorodności Biologicznej Wolin – Uznam.   

      a/ stanowiska Komisji 
      b/ głosy w dyskusji 
      c/ przyjęcie uchwały 
9. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Gminy Dziwnów.  
      a/ stanowiska Komisji 
      b/ głosy w dyskusji 
      c/ przyjęcie uchwały 
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10. Projekt uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na sprzedaŜ w trybie bezprzetargowym 
nieruchomości połoŜonej w Międzywodziu. 

      a/ stanowiska Komisji 
      b/ głosy w dyskusji 
      c/ przyjęcie uchwały 
 
11. Projekt uchwały w sprawie zmiany budŜetu gminy na 2007 r.  
12. Wolne wnioski 
13. Zakończenie sesji. 

 

Nastąpiło głosowanie przyjęcia protokołu z XV sesji Rady Miejskiej. 
Rada Miejska w obecności 13 radnych - w głosowaniu za – 13, przeciw – 0, wstrzymało się – 
0 jednogłośnie przyjęła protokół z XV sesji Rady Miejskiej. 
 
Nastąpiło głosowanie przyjęcia protokołu z XVI sesji Rady Miejskiej. 
Rada Miejska w obecności 13 radnych - w głosowaniu za – 13, przeciw – 0, wstrzymało się – 
0 jednogłośnie przyjęła protokół z XVI sesji Rady Miejskiej. 
 
Ad. 2 
Informację o pracy Rady Miejskiej w Dziwnowie przedstawił p. Marek Lisowski jej 
Przewodniczący. Powiedział, Ŝe:  
- radni uczestniczyli w następujących uroczystościach gminnych: obchody dnia 11 listopada  
w Dziwnowie w Dziwnówku, obchody 25 rocznicy powstania kościoła w Dziwnówku dzień 
Seniora w Dziwnowie Dolnym, Górnym, w dziwnówku 
- delegaci ZGWW kilkakrotnie jeździli do Międzyzdrojów na Walne Zgromadzenie Związku, 
wielokrotnie przerywane,  
Poinformował, Ŝe Pani Janina Jednorał – Beśko Kierownik OPS w Dziwnowie kilka dni temu 
otrzymała Srebrną Odznakę ZasłuŜonego Działacza TPD. 
Przypomniał o składaniu wniosków na statuetkę „W dowód uznania od Gminy Dziwnów”, 
 
Następnie poinformował radnych o pismach, które w ostatnim czasie wpłynęły do Rady: 
1/ Wniosek ZWiK o zatwierdzenie taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 
odprowadzania ścieków – wniosek przekazany zostanie Burmistrzowi, 
 
2/ Od Wojewody pismem z dnia 27 listopada br. wpłynęła skarga p. Bogdana Waniewskiego 
dotycząca działania Burmistrza, 
Wojewoda przesłał według właściwości załatwienia. Skarga zostanie przekazana do Komisji 
Rewizyjnej. 
 
3/ Wpłynęło Rozstrzygniecie Nadzorcze Wojewody do Uchwały Nr XV / 90/2007 w sprawie 
w zmiany Statutu Gminy Dziwnów.  
 
4/ Pisma od Naczelnika Urzędu Skarbowego w Kamieniu Pomorskim oraz Wojewody 
Zachodniopomorskiego nt. informacji w sprawie analizy oświadczeń majątkowych. 
Pisma będą do wglądu w biurze Rady. 
 
5/ Pismo od grupy mieszkańców z prośba, aby Rada podjęła uchwałę w sprawie prawa 
mieszkańcom gminy do wnoszenia uchwał. Podpisało się około 60 osób. 
Pismo zostanie przekazane komisom Rady do zaopiniowania. 
Podjęcie takiej uchwały będzie wymagało zmiany Statutu.  
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6/ Pismo ze Stowarzyszenia na Rzecz Kultury i Edukacji w Dziwnowie w sprawie 
„dziwnowskiego okrągłego stołu”. Pismo zostanie przekazane Komisjom Rady. 
Przewodniczący odczytał treść pisma. 
 
Przewodniczący Rady powiedział, Ŝe prosił Burmistrza o Porozumienie, jakie zostało 
podpisane między Burmistrzami, a Związkiem Gmin Wyspy Wolin. Otrzymał je z innego 
źródła. 
Z uwagi na to, Ŝe zapisy Porozumienia nie bardzo są zrozumiałe poprosił p. Burmistrza o 
przybliŜenie tematu - jakie są groźby, a jakie zyski. Chodzi o porozumienie w sprawie 
wydatkowania środków w ramach programu operacyjnego. 
 
W imieniu Komisji Rewizyjnej głos zabrała jej Przewodnicząca p. Wanda Gamrat, która 
poinformowała, Ŝe Komisja przeprowadziła kontrolę inwestycji , a następnie odczytała 
protokół.  
 
Na obrady przybył p. Lech Derda – obecnych 14 radnych.  
 
Ad. 3 
Informację o pracy Burmistrza przedstawił p. Krzysztof Kozicki Burmistrz Dziwnowa. 
Powiedział, Ŝe wracając do pisma Stowarzyszenia , Ŝe zapewnia całą Radę , Pana 
Przewodniczącego Rady i wszystkich zebranych, Ŝe nigdy nie miał zamiaru z nikim walczyć, 
chce współpracować, taki jest jego cel i zadanie. Było mu miło słysząc wypowiedź p. Haras 
na poprzedniej sesji. NaleŜy szukać porozumienia, a nie wywoływać niepotrzebnych wojenek. 
 
Ponadto poinformował o swoich działaniach: 

- udział we wszystkich uroczystościach, o których informował Przewodniczący Rady, 
- odbyło się spotkanie związane z Klubem Olimpijczyka 
- dnia 07.11.br. uczestniczyli wraz dyrektorem ZwiK p. Olga Kociembą w spotkaniu u 

Burmistrza Kamienia Pomorskiego – temat; uzyskanie dodatkowych źródeł wody z 
terenu Gminy Kamień Pomorski, 

- odbyło się posiedzenie Zarządu ZGWW 
- był kilkakrotnie w Szczecinie w sprawie zagospodarowanie terenu – „Nowy 

Dziwnów” 
- są wstępne rozmowy na temat zagospodarowania plaŜ – złoŜy konkretną informację 

na następnej sesji. 
- Promenada w Dziwnowie – jest wstępny projekt promenady na odcinku od  
- ul. Reymonta – Parkowa. Po przejęciu terenu od Starostwa pod budowę przystąpi się 

za zgodą Rady do ogłoszenia przetargu na projektowanie i budowę. 
 
Rozszerzając temat zagospodarowania nabytych od wojska terenów pn. Nowy Dziwnów 
Burmistrz powiedział, Ŝe jest ogromne zainteresowanie tym terenem inwestorów. Są trzy 
grupy hiszpańskie i jedna polska. Wszelkie decyzje w tym temacie będą podejmowane nie 
tylko przez Burmistrza, ale przy udziale całej Rady. Decyzje będą podejmowane razem. 
W studium uwarunkowań ten teren jest podany jako specjalny i jest to minus w tej sprawie, 
dlatego Ŝe naleŜy przystąpić do zmiany Studium uwarunkowań. Z takim projektem uchwały 
wystąpi na kolejnej sesji. Kolejnym etapem będzie przystąpienie do planu zagospodarowania 
przestrzennego. Zlecił badania geologiczne, które potwierdziły, Ŝe nie są to bagna. UwaŜa, Ŝe 
jest to ogromny argument. 
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W odpowiedzi na zapytania zamieszczone w protokole Komisji Rewizyjnej Burmistrz 
powiedział, Ŝe dziś odbyły się prawie ostateczne rozmowy na temat inwestycji: alejki na 
cmentarzu i uliczki na Osiedlu Rybackim. Inwestycja ruszy jak nie będzie mrozów. 
 
Następnie Burmistrz skomentował sprawę artykułu redaktora Słomskiego w Kurierze 
Szczecińskim „Kto sfałszował dokument?” 
Powiedział, Ŝe w dniu 5 listopada otrzymał informację ze Starostwa, Ŝe został sfałszowany 
dokument – mapka. 
Udział w tej sprawie bierze parę osób. W dniu 1 sierpnia br.2002 zostało podpisane 
porozumienie miedzy właścicielami działek przyległych do Jeziora Koprowo, a p. Jerzym 
Tokarskim przy udziale Gminy Dziwnów, którą reprezentował ówczesny Burmistrz p. 
Zbigniew Zwolan i jego Zastępca p. Henryk Kamiński. 
Pan Jerzy Tokarski wykonuje wszelkie prace związane z podziałem działek, z planem 
zagospodarowania przestrzennego. Jeden z paragrafów porozumienia mówi, Ŝe wykonawca 
czyli p. Tokarski zobowiązany jest do wykonania umowy zgodnie z obowiązującymi 
przepisami. 
Ktoś na mapie poprawił datę z 2002 r. Na 2006. Nie rozstrzyga czy celowo czy nie. Pani 
inspektor Brońkowska skontaktowała się z p. Tokarskim, który na jego Ŝądanie przesłał 
oświadczenie kierowane do Burmistrza, w którym wyjaśnia, Ŝe zmianę daty bez wiedzy  
p. Tokarskiego zrobił pracownik – staŜysta, a za zaistniała sytuację przeprasza. 
Po otrzymaniu oświadczenia Burmistrz przeprowadził rozmowę z inspektorem Urzędu 
 p. Brońkowską i p. Sekretarzem i napisał pismo do prokuratury w Kamieniu Pomorskim – 
zawiadomienie o podejrzeniu popełnienia przestępstwa. Burmistrz odczytał treść pisma. 
Powiedział, Ŝe na tyle ile to było moŜliwe sprawę wyjaśnił. UwaŜa, Ŝe wszystko jest w 
porządku jeśli chodzi o jego osobę i pracowników Urzędu Gminy. 
 
Następnie przeszedł do tytułów artykułów w Kurierze „Burmistrz Dziwnowa milczy. Kto 
sfałszował dokument?” 
Przed ukazaniem się artykułu w Kurierze Burmistrz dwa dni wcześniej przesłał pismo do 
Prokuratury. Powiedział, Ŝe przytacza te fragmenty artykułów, aby pokazać jak chce się 
zdyskredytować jego osobę. 
Pan Sekretarz przyjął telefon od p. redaktora i oświadczył, Ŝe dokumenty zostały złoŜone w 
Prokuraturze i te dokumenty w dniu 5 listopada br. były dostępne dla p. Romana Słomskiego i 
mógł się z nią zapoznać. Finał był taki, Ŝe 7 listopada ukazał się artykuł szkalujący osobę 
Burmistrza i Gminę Dziwnów. 
Następnie Burmistrz podziękował za wysłuchanie jego wyjaśnień w tej sprawie. 
 
Przewodniczący Rady wracając do wcześniejszych informacji na temat rozmów z 
Burmistrzem Kamienia Pomorskiego na temat wody, poprosił o rozszerzenie sprawy. 
 
Burmistrz  powiedział, ze jest szansa na podłączenie naszej Gminy do wody, w którą 
zaopatrywana jest Gmina Kamień Pomorski.  MoŜe być podpisane porozumienie. Jeśli jest 
taka potrzeba to sprawę opisze. 
 
Radna p. Gamrat – zapytała, czy była rozmowa o cenach? 
 
Burmistrz – odpowiedział, Ŝe nie rozmawiano o cenach. Myśli, Ŝe ceny mogą odbiegać , ale 
minimalnie, ma nadzieję, Ŝe nie. 
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Radna Gamrat – to jest to o czym dawno mówiła,  a nie tylko uzaleŜniać się od ZGWW. 
Cieszy się, Ŝe są w tym kierunku działania. Chodzi o stworzenie alternatywy. 
 
Przewodniczący Rady – zapytał gdzie moŜna zapoznać się z ekspertyzą dotyczącą gruntów. 
 
Burmistrz – odpowiedział, Ŝe jest u p. Dziocha. 
 
Ad. 4 
 
Pan Zenon Kozłowski w imieniu Komisji Oświaty zapytał – jak ujęto w umowie dzierŜawy 
problem otwierania punktu gastronomicznego w Hali Widowiskowo – Sportowej w okresie 
od września do czerwca? 
Czy stan obecny w pełni zaspokaja potrzeby mieszkańców i gości w czasie imprez 
masowych(lokalnych, spotkań sportowych mistrzowskich, międzypaństwowych itp.)? 
 
Pani Urszula Olszewska w imieniu mieszkańców składa interpelację – Zorganizować 
zbiórkę odpadów do recyklingu na terenie firmy „Koros” w Dziwnowie. Propozycja, aby 
zainteresowani mieszkańcy Gminy mogli raz w tygodniu zawieść na teren tej firmy szkło, 
butelki plastikowe, makulaturę. 
 
Następnie Przewodniczący Rady odczytał odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych 
kierowane do Burmistrza. 
 
Przewodniczący Rady – powiedział, Ŝe 1/ juŜ dwukrotnie zabierał głos na sesji na temat 
sprzedaŜy wody poza teren gminy. Odczytał odpowiedź na interpelacje w tej sprawie. 
W dalszym ciągu chciałby się dowiedzieć, jakie jest zdanie Pana Burmistrza, czy podejmuje 
jakieś decyzje odnośnie sprzedaŜy wody poza teren naszej Gminy. Chodzi konkretnie o 
ogródki działkowe zlokalizowane przy trasie na Łukęcin. 
Odpowiedzi, jakie otrzymał od ZwiK dotyczyły innych działek. Latem zostało wykonane tam 
podłączenie. Nigdy nie mówił, Ŝe była sprzedawana woda latem na te działki. Zatem nie 
oczekuje odpowiedzi czy woda była tam sprzedawana tylko, jaka jest polityka p. Burmistrza 
odnośnie naszej wody, w momencie, jak zostało powiedziane, trwają rozmowy o 
zabezpieczenie wody dla gminy Dziwnów z Kamienia Pomorskiego. Teren ten spełnia rolę 
działek, ale jest tam małe miasteczko. Wody nie przybędzie od zbiorników retencyjnych, 
zmienią się jedynie wahania ciśnienia. Nie ma konkretnych badań ile jest wody w StrzeŜewie. 
Włączanie dodatkowego poboru wody i sprzedaŜ poza teren gminy jest niewłaściwe.  
Prosi o konkretną odpowiedź Pana Burmistrza na to pytanie. 
 
2/ Podział terenu, na którym znajduje się Ośrodek Zdrowia. Działka ta została przekazana 
Gminie jako darowizna z przeznaczeniem związanym na świadczenie usług w zakresie 
ochrony zdrowia.  
Przewodniczący odczytał odpowiedź na swoje zapytanie złoŜone w dniu 17 października br. 
 
Prosi, aby sprawa była przedmiotem obsługi prawnej urzędu. Obawia się czy nie stanowi to 
zagroŜenia, poniewaŜ przekazano Gminie jedną działkę, uchwała dotyczyła teŜ jednej  
działki , a nie dwóch działek. Czy nie stanowi to zagroŜenia, Ŝe dostaniemy z powiatu pismo 
o oddaniu działki, poniewaŜ jest wykorzystywana niezgodnie z przeznaczeniem. W uchwale 
jest przyjęcie konkretnej działki na konkretny cel. 
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Radna p. Kaczmarczyk – zapytanie – czy Burmistrz poprze plan zagospodarowania parku w 
Sołectwie Dziwnów Dolny?  
 
Burmistrz – odpowiedź juŜ została dla p. Sołtysa Beyera przygotowana. Zdecydowanie 
poprze ten plan. Elementy zagospodarowania są opisane w Strategii, którą ma nadzieje Rada 
przyjmie. 
 
Radna p. Kaczmarczyk – powiedziała, Ŝe nie zna regulaminu działania świetlic TPD, ale 
spotkała się z mamami, które zwróciły się z prośbą aby świetlice były czynne do południa. Są 
tam dwie panie nadzorujące. MoŜna by tam zrobić pokój dla małych dzieci – przechowalnie. 
RoŜne są sytuacje, gdzie matki muszą cos załatwić, a nie wszystkie dzieci kwalifikują się do 
Przedszkola. 
 
Burmistrz  – powiedział, Ŝe odpowiedzi dziś nie moŜe udzielić. Zorientuje się czy moŜna coś  
takiego zrobić. 
 
Radna p.Fajfer – róg śeromskiego – Osiedle Rybackie lampa od dłuŜszego czasu nie świeci. 
Kiedy będzie lampa zrobiona? 
 
Burmistrz – wyjaśnił, Ŝe p. Szymański z Międzywodzia zajmuje się oświetleniem w Gminie. 
W urzędzie odpowiedzialnym za te sprawy pracownikiem jest p. Agaciak. MoŜna do niego 
zgłosić nie czekając na sesję. 
 
Radna p. Fajfer – odpowiedziała, Ŝe zgłosiła do p. Nowak tydzień temu. 
 
Burmistrz – zapewnił, Ŝe ta lampa dziś będzie świecić. 
 
Radna p. Gamrat – bardzo często zdarza się, Ŝe lampy palą się w dzień na ul. Sienkiewicza i 
Dziwnej, a w godzinach wieczornych lampy nie świecą. Zgłaszała ten fakt p. Wiceburmistrz.  
NaleŜy zastanowić się nad przyczynami takiego stanu rzeczy. Ktoś powinien ponieść 
odpowiedzialność, Ŝe jest to takie wadliwe. 
 
Burmistrz – odpowiedział, Ŝe analizuje umowę z p. Szymańskim, bo nie ukrywa, Ŝe ta 
sprawa równieŜ go boli. Zapewni, Ŝe sprawa zostanie rozwiązana. 
 
Radna p. Olszewska – Czy jest prawdą, Ŝe została odsunięta część Dziwnowa od 
śeromskiego w stronę falochronu z budowy promenady.  
Prawdopodobnie ze względu na niemoŜliwość wycinki drzew i usadowienie stanowiska 
mikołajka morskiego. Komisja Morska z udziałem p. Leonika była w terenie i wskazywała 
jak mogłaby być ta promenada usytuowana i zbudowana, powinno to być w protokole, nie 
powodując wycinki drzew i posadowienia mikołajka morskiego.  
 
Burmistrz – projekt wstępny istotnie nie zakłada promenady pomiędzy ul. śeromskiego, a 
falochronem. W Strategii jest promenada od ul. śeromskiego do ul. Kaprala Koniecznego. 
Nikt tego nie wyklucza, ale oprócz Dziwnowa są inne miejscowości w Gminie. 
Uporządkowanie infrastruktury przyplaŜowej będzie trwać nie tylko w Dziwnowie, ale teŜ w 
tych miejscowościach. Jest to ostatnia pozycja w zamierzeniach, poniewaŜ to wszystko 
bardzo duŜo kosztuje. Nie jest wiadomym ile środków Gmina otrzyma z Unii Europejskiej. 
Nikt nigdy nie powiedział, Ŝe tam promenady nie moŜna zrobić. Obawiał się, Ŝe jest to las, ale 
okazuje się Ŝe nie ma takiego zapisu. 
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Radna p. Olszewska – uwaŜa, Ŝe jest wielką szkodą odsunięcie wykonania tej części 
promenady, bo chodzi o to aby ludzie mieli gdzie spacerować, mieli widoki. i dodatkową 
ścieŜkę rowerową. Taka inwestycja została wykonana w Świnoujściu w 80% z unijnych 
środków. NaleŜy się zastanowić czy nie warto kontynuować z moŜliwością uzyskania 
środków pozabudŜetowych. 
 
Radny p. Stęplewski – na jakiej podstawie p. przewodniczący Rady wydał polecenie 
Przewodniczącemu Komisji Oświaty dokonania wpisu na listę obecności członków Komisji 
osób – dwojga radnych, którzy nie uczestniczyli w posiedzeniu, a w tym czasie byli 
delegatami w ZGWW ? 
Odnosi wraŜenie, Ŝe trudno być obecnym w jednym czasie na obu posiedzeniach. 
 
Przewodniczący Rady – odpowiedział, Ŝe nie wydawał takiego polecenia 
Przewodniczącemu Komisji. 
 
Przewodniczący Komisji p. Kozłowski – odpowiedział, Ŝe oczywiście była taka sytuacja, Ŝe 
p. Przewodniczący przyjeŜdŜając z posiedzenia ZGWW poinformował, Ŝe dwie panie radne 
uczestniczyły w posiedzeniu wyjazdowym w czasie, kiedy odbywało się posiedzenie Komisji 
Oświaty. Z nawyku nauczycielskiego usprawiedliwiania nieobecności wpisał na liście 
obecności przy dwóch nazwiskach w miejscu podpisu „ZGWW Międzyzdroje”, czyli 
uczestniczyły w pracy Rady Miejskiej w innym miejscu. Niczym to nie zobowiązuje, ani 
wypłaceniem diet, ani niczym innym. MoŜe zrobił to niepotrzebnie, ale nie miał nic złego na 
myśli. 
 
Radny p. Stęplewski – powiedział, Ŝe jest to dla niego obłudna interpretacja. 
 
Przerwa – 11.10 – 11.35 
 
Ad. 5 
Burmistrz powiedział, Ŝe na wszystkie zagadnienia odpowie na piśmie.  
 
Przewodniczący Rady – przypomniał, Ŝe  było zapytanie dotyczące Porozumienia z ZGWW. 
 
Burmistrz – odpowiedział, Ŝe na to teŜ będzie odpowiedź na piśmie. 
 
Ad. 6  
Projekt omówił Burmistrz Dziwnowa.  
 
Stanowisko Komisji; 
Komisja BudŜetu – większością głosów przyjęła projekt uchwały. 
Komisja Oświaty – popiera projekt uchwały 
Komisja Morska – popiera projekt uchwały 
Komisja ochrony Zdrowia - większością głosów przyjęła projekt uchwały. 
 
Rada Miejska w Dziwnowie w obecności 14 radnych w głosowaniu za 14, przeciw – 0, 
wstrzymało się – 0 jednogłośnie przyjęła Uchwałę Nr XVII/99/2007 
 
Ad. 7 
Projekt omówił Burmistrz Dziwnowa. 
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Stanowisko Komisji; 
Komisja BudŜetu – jednogłośnie przyjęła projekt uchwały. 
Komisja Oświaty – jednogłośnie przyjęła projekt uchwały  
Komisja Morska – jednogłośnie przyjęła projekt uchwały  
Komisja ochrony Zdrowia - jednogłośnie przyjęła projekt. 
 
Rada Miejska w Dziwnowie w obecności 14 radnych w głosowaniu za 14, przeciw – 0, 
wstrzymało się – 0 jednogłośnie przyjęła Uchwałę Nr XVII/100/2007 
 
 
Ad. 8 
Projekt omówił Burmistrz Dziwnowa. 
 
Stanowisko Komisji; 
Komisja BudŜetu – większością głosów odrzuca projekt uchwały. 
Komisja Oświaty –  większością głosów odrzuca projekt uchwały  
Komisja Morska – większością głosów odrzuca projekt uchwały  
Komisja ochrony Zdrowia – głosowanie na sesji.  
 
Radny p. Kozłowski – juŜ wcześniej zgłaszano zastrzeŜenia, aby ten związek opierał się na 
zasadzie bardziej sprawiedliwej czyli albo w stosunku do procentowej powierzchni gruntu, 
albo liczby ludności. Nie przyjęto propozycji. Jest propozycja równego udziału ¼, co nie jest 
przekonywujące do udziału w programie. MoŜna robić to na swoim terenie korzystając ze 
środków unii nie płacąc tak duŜych corocznych opłat. 
 
Radna p. Gamrat – dziwnie brzmi § 4 gdzie, w pkt 1 w uzasadnionych przypadkach Rada 
Miejska w Międzyzdrojach uwzględniać będzie sugestie Rad Miejskich Świnoujście, Wolina, 
Dziwnowa. Kto będzie decydował o tym czy jest to przypadek uzasadniony? 
W pkt. 2 jest napisane, Ŝe strony porozumienia wyznaczają Radę Miejska w Międzyzdrojach 
do uchwalenia statutu. Pozostawia to bez komentarza. 
 
Radny p. Dymerski – trzeba przeanalizować koszty związane z utworzeniem miejsc pracy. 
Koszt 100 tys. Zł. Na jedno stanowisko jest trochę za duŜo. Wyznaje zasadę, Ŝe Gminy 
powinny działać w ramach porozumień, ale cena powinna być w miarę odpowiednia.  
 
Rada Miejska w Dziwnowie w obecności 14 radnych w głosowaniu za 0, przeciw – 10, 
wstrzymało się – 4 odrzuciła projekt uchwały.  
 
Ad. 9 
Projekt uchwały omówił Burmistrz Dziwnowa. 
Podkreślił, Ŝe podstawą do opracowania Strategii był plan Rozwoju Lokalnego Gminy 
Dziwnów. W lexie w Internecie jest ustawa z 6 grudnia 2006 o zasadach prowadzenia polityki 
rozwoju – Dz. U. Nr 227. z dnia 11 grudnia 2006 r. 
Burmistrz przytoczył treść art. 4 ust. 1 –„politykę rozwoju prowadzi się na podstawie strategii 
rozwoju”, art. 9 wspomina o podstawowym dokumencie, jakim jest strategia rozwoju, 
szczegółowiej wspomina art. 9 ust 4 „Strategie rozwoju lokalnego , w tym strategie rozwoju 
powiatów oraz rozwoju gmin” 
Nie moŜe pozwolić sobie jako Burmistrz na taką rzecz, Ŝe ubiegając się o fundusze unijne, a 
jest szansa w styczniu o to pisać, Ŝe na podstawie nowych wytycznych 2007, gdzie podstawą 
jest , być moŜe Ŝe to tylko tytuł, Strategia, a nie Plan Rozwoju Lokalnego. Obawia się , Ŝe 
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moŜe to być argumentem, Ŝe nie ma Strategii tylko Plan Rozwoju Lokalnego, który w 
zacytowanym Dzienniku Ustaw nigdzie nie jest opisany. 
Sąsiednie Gminy takŜe uaktualniają plany rozwoju lokalnego wprowadzając nazwę 
„Strategia...”, dlatego Ŝe taki jest wymóg tego dokumentu, który steruje źródłem pieniędzy, 
które idą z Unii. 
 
Stanowisko Komisji; 
Komisja BudŜetu – głosowanie na sesji.  
Komisja Oświaty – po uzyskaniu wyjaśnień od p. Burmistrza Komisja głosowała za 
przyjęciem Strategii Rozwoju Gminy Dziwnów z uwzględnieniem zwołania posiedzenia 
plenarnego Komisji w celu dopracowania nieścisłości. 
Komisja Morska –  Komisja nie znała wyjaśnień Burmistrza, dlatego zapytała „Dlaczego 
utworzono nowy dokument Strategia Rozwoju Gminy na lata 2007 – 2020 skoro istnieje 
obowiązujący dokument Plan Rozwoju Gminy na lata 2004 – 2013 ?” jakie są wymagania 
Unii europejskiej w kwestii pozyskiwania środków unijnych w aspekcie nazewnictwa 
dokumentów planistycznych opracowanych – Strategia rozwoju, czy Plan Rozwoju? Komisja 
wnioskuje o wycofanie projektu uchwały i zwołanie plenarnego posiedzenia Komisji Rady w 
tej sprawie. Stanowisko takie Komisja przyjęła jednogłośnie.  
Komisja Ochrony Zdrowia – głosowanie na sesji.  
 
Przewodniczący Rady – poprosił o powtórzenie stanowiska Komisji Morskiej. 
 
Przewodniczący Komisji p. Zbigniew Jeszka powtórzył treść wniosku Komisji. 
„Komisja wnioskuje o wycofanie projektu uchwały i zwołanie plenarnego posiedzenia 
Komisji Rady w tej sprawie.” 
 
Radna p.Olszewska – jest niedopowiedzenie – powinno być z Burmistrzem i projektantami. 
 
Przewodniczący Rady – powiedział, Ŝe jest to na podstawie § 25 pkt 2 lit. e Statutu Gminy – 
odesłanie projektu uchwały do Komisji. 
 
Nastąpiło głosowanie wniosku Komisji Morskiej; 
Wycofanie projektu uchwały i zwołanie plenarnego posiedzenia Komisji Rady w tej 
sprawie z udziałem p. Burmistrza i projektantów.  
 
Rada Miejska w Dziwnowie w obecności 14 radnych w głosowaniu za 14, przeciw – 0, 
wstrzymało się – 0 przyjęła wniosek Komisji.   
 
Burmistrz – uwaŜa, Ŝe jest to dobra droga do załatwienia tej sprawy. Jest wprowadzonych 
kilka nowych punktów, ale wynikało to z jego załoŜeń przedwyborczych. Cieszy się, Ŝe 
wszyscy razem nad tym podyskutują. Proponuje aby załatwić sprawę w jednym dniu kiedy 
będzie omawiany budŜet. Nie wie czy jest to dobra sugestia. Być moŜe trzeba osobnego 
spotkania w tym temacie. 
 
Przewodniczący Rady – powiedział, Ŝe zanim dojdzie do tego spotkania sugeruje, aby 
uaktualnić pierwszą część tej strategii, gdzie jest Ŝywcem zerŜnięte z 2004 r. łącznie z 
błędami, z danymi z 2002 r., z 2004 r. z Planu Rozwoju Lokalnego. Jest zdania, Ŝe 1/3 tego 
dokumentu jest zerŜnięta, łącznie z błędami ortograficznymi.  
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Burmistrz  – powiedział, Ŝe przyjmuje uwagi p. Przewodniczącego, ale prosi o nie uŜywanie 
słowa „zerznięta”. Jest to słowo nieeleganckie. Prosi o konkretne uwagi, jaka treść, jakie 
zdanie, jakie słowo. Przyjmuje uwagi, moŜliwe, Ŝe nie zauwaŜył błędów.  
 
Przewodniczący Rady – odpowiedział, Ŝe całe strony są przepisane z planu łącznie z 
błędami, z danym sprzed lat. Na takiej podstawie jest robiona strategia. Zanim przystąpi się 
do spotkania naleŜy odesłać dokument do osób opracowujących.  
 
Burmistrz  – powiedział, Ŝe podkreślił w uzasadnieniu gdzie jest jasno napisane, Ŝe 
dotychczasowy dokument strategiczny pn. Plan Rozwoju Lokalnego posłuŜył do budowy 
załoŜeń. To nie było zerŜniecie, ale przepisanie podstawowych danych dotyczących Gminy 
Dziwnów tj. połoŜenie, powierzchnia, ludność. Przy czytaniu tego dokumentu w pierwszym 
tygodniu swojej pracy ocenił go bardzo pozytywnie, bo jest to dobry dokument. Robi się 
tylko formalność, aby nikt nie zarzucił, Ŝe nie ma Strategii Rozwoju Gminy Dziwnów. 
Prosi, aby Przewodniczący nie robił przepychanek. 
 
Przewodniczący Rady – odpowiedział, Ŝe zgłasza zastrzeŜenia, jakie ma do Strategii, nie 
robi Ŝadnych przepychanek. Są to zarzuty do tego dokumentu, w którym przepisane są nawet 
błędy ortograficzne, dane są z 2004 r. Zapytał – gdzie jest pole golfowe, gdzie są jednakowe 
domki na Osiedlu Rybackim? 
 
Burmistrz – jest to trafna uwaga, aby autorzy tego dokumentu się zjawili. Zapewnia, Ŝe oni 
przyjadą. Prosi wszystkich radnych o wskazywanie błędów, osobiście teŜ zwróci szczególną 
uwagę na te pierwsze strony. 
 
 
Ad. 10 
Projekt omówił Burmistrz Dziwnowa.  
 
Stanowisko Komisji; 
Komisja BudŜetu – jednogłośnie przyjęła projekt uchwały. 
Komisja Oświaty – jednogłośnie przyjęła projekt uchwały. 
Komisja Morska – jednogłośnie przyjęła projekt uchwały. 
Komisja ochrony Zdrowia - jednogłośnie przyjęła projekt uchwały. 
 
 
Radny p. Dymerski – podziękował za jednogłośne przychylenie się do  wniosku 
mieszkańców. 
 
Rada Miejska w Dziwnowie w obecności 14 radnych w głosowaniu za 14, przeciw – 0, 
wstrzymało się – 0 jednogłośnie przyjęła Uchwałę Nr XVII/101/2007 
 
Ad. 11 
Projekt uchwały omówiła Skarbnik Gminy p. GraŜyna Madońska. 
 
Powiedziała, Ŝe Burmistrz wnosi autopoprawkę polegającą na: 
1/ wprowadzić dodatkowe zwiększenie wydatków; jest to kwota 25 tys. Zł na remont 
świetlicy „Fregata” w Międzywodziu. Wniosek rady Sołeckiej wpłynął juŜ po wysłaniu do 
Rady materiałów. Byłoby  to  w pkt 2 dział 851 rozdz. 85154 § 605 – 25 000 zł. 



 11

2/ wprowadzić kwotę 24 400 zł. Na dwa zadania tj. 14 400 na koszty przygotowania 
stanowiska w ZGWW (zakup komputerów, biurek itp.) Pozostałe dwie Gminy wpłaciły. 
Gdyby te pieniądze nie zostały wykorzystane na cel na który zostaną przez Radę ewentualnie 
przyznane z końcem roku byłyby zwrócone. Druga kwota 10 000 zł. byłaby na wydatki 
związane z opracowaniem projektu powołania przyszłej spółki. Pozostałe dwie gminy juŜ 
wpłaciły. Środki były by do rozliczenia do końca roku. 
Kwota 14 400 w tym roku na przygotowanie stanowiska w przyszłym roku na ewentualne 
zatrudnienie, w projekcie budŜetu jest juŜ to uwzględnione.  
Źródłem finansowanie będzie podatek od czynności cywilno-prawnych. 
 
Stanowisko Komisji; 
Komisja BudŜetu –  głosowanie na sesji.  
Komisja Oświaty – głosowanie na sesji po wysłuchaniu wyjaśnień.  
Komisja Morska –  odrzuca projekt uchwały. 
Komisja ochrony Zdrowia – odrzuca projekt uchwały.  
 
Przewodniczący Rady – kto i kiedy podjął decyzje, Ŝe taka spółka ma być powołana? Jest 
wszystko na zasadzie dyskusji, aŜ nagle dochodzi do wydawania pieniędzy, jako fakt 
dokonany. Rada nie podejmowała uchwały dotyczącej wchodzenia w koncepcje spółki. Nie 
ma koncepcji jak to ma wyglądać. Kto podjął decyzje, Ŝe taka spółka ma być powołana? 
 
2/ Wnioskuje aby wszystkie wydatki dodatkowo wprowadzane np. remont świetlicy 
wprowadzić do budŜetu przyszłorocznego. Musi być to sprawiedliwie na wszystkie 
miejscowości i sołectwa porozkładane. Wniosków jest bardzo duŜo. Proponuje zaplanowanie 
zadania w przyszłym budŜecie. 
Nie rozumie  teŜ kwoty przeznaczonej na gospodarkę ściekową ZWiK. Zapytał – o co chodzi? 
 
Dyrektor ZWiK p. Olga Kociemba  – powiedziała, Ŝe była obecna na posiedzeniu Komisji 
Rewizyjnej przy omawianiu Zarządzenia Burmistrza z dnia 16.10.07 r. W sprawie powołania 
zespołu . Zespół ma na celu przygotować analizę restrukturyzacji ZwiK. Zespół zwrócił się 
do specjalistów z tej branŜy, którzy robią takie analizy nie tylko ekonomiczne i finansowe, ale 
i prawne. Kwota, która zamykałaby się w tym opracowaniu dla ZwiK w latach 2004 – 2006 
pokazałaby czy jest moŜliwość restrukturyzacji i jakie były by to zmiany. Takie opracowanie 
kosztuje w granicach 20 tys. Zł. Zwrócono się do Gminy o zabezpieczenie takich środków 
poniewaŜ jest to zadanie gminy opracować i poinformować Radę jak rownieŜ do wiadomości 
Burmistrza - czy jest taka moŜliwość, ile by to kosztowało Gminę  i Zakład. 
 Przewodniczący Rady – zapytał, co znaczy restrukturyzacja? 
 
Dyrektor ZWiK  – analiza ekonomiczno – finansowa w zakresie restrukturyzacji i 
przekształcenia ZWiK. Analiza obejmować będzie: analizę prawną mienia , analizę 
ekonomiczno-finansową za lata 2004-2006, moŜliwości Zakładu. Był to cel Burmistrza, aby 
zobaczyć czy jest moŜliwość zakład budŜetowy przekształcić w inny podmiot, ile będzie to 
kosztować gminę i zakład i czy jest to taka potrzeba? Zespól ma przygotować wszystkie 
dokumenty potrzebne do dokonania takiej analizy np. majątek zakładu, wartość, co by było 
gdyby zmieniono formę na jednostkę budŜetową (co z pracownikami, z umowami), lub 
spółka prawa handlowego – ile by kosztowała, jakie byłyby skutki z umowami o pracę i 
majątkiem. 
 
Przewodniczący Rady – w jakim kierunku jest zamiar, bo jest to wydanie 20 tys. Zł.  
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Dyrektor ZwiK  – gdyby Gmina chciała przekształcić Zakład w inny podmiot to musi być 
przygotowany harmonogram działań. 
 
Przewodniczący Rady – poprosił Burmistrza o odpowiedź jaki jest cel takiej analizy? 
 
Burmistrz  – Jest to związane z tym co dzieje się w ZGWW. Jest prawdopodobieństwo i 
ewentualność, Ŝe ZwiK moŜe przejść pod zakład Międzyzdroje. Dlatego jak staje nad 
przepaścią musi wiedzieć jak tam jest głęboko. Dlatego tez jest ta analiza, aby wiedzieć jak 
dokonać tej zmiany i w jakim kierunku. 
 
Przewodniczący – zapytał czy Zakład ma przejść pod Międzyzdroje? 
 
Burmistrz  – odpowiedział, Ŝe nie wie. 
 
Przewodniczący Rady – powiedział, Ŝe Burmistrz powiedział to przed chwilą. 
 
Radny p. Dymerski – powiedział, Ŝe z rozbudową Fregaty Rada jest zapoznana juŜ od m-ca 
marca br. W miesiącu kwietniu wpłynął wniosek formalny dotyczący rozbudowy Fregaty i 
temat się rozmył. Czy kwestia włoŜenia tego tematu do budŜetu na 2008 r. Jest zasadna? 
UwaŜa, Ŝe nie, bo jeŜeli nie moŜna znaleźć wspólnego konsensusu mając pełne poparcie 
większości Rady dotyczące rozbudowy Fregaty za 25 tys. Zł. , gdzie środki na to są i musimy 
to przenosić do budŜetu na rok przyszły. UwaŜa, Ŝe naleŜy załatwić tę sprawę teraz przed 
końcem tego roku. Nikomu nie układa budŜetu. Jest na sesji obecny Sołtys Międzywodzia, 
któremu temat jest dobrze znany. Rada wnioskowała, aby wniosek był złoŜony na piśmie, Ŝe 
25 tys. Zł. będzie dotyczyło zakupu materiałów budowlanych, a gro prac budowlanych będzie 
wykonanych we własnym zakresie. Takie było przyzwolenie, tak zostało złoŜone. Dziwi się, 
Ŝe teraz Rada przenosi to na przyszły rok. Na przyszły rok moŜe się stać to, Ŝe kwestie 
Fregaty będzie się wałkować kolejny rok. Jest to sprawa priorytetowa dla Międzywodzia z 
róŜnych powodów. 
 
Radna p. Olszewska – dlaczego od marca czekano do listopada skoro jest to sprawa 
priorytetowa? 
 
Radny p. Dymerski – taki wniosek został złoŜony i jest wałkowany od  x czasu.  
 
Przewodniczący Rady – sprawę o przekazanie 25 tys. Zł. Rada usłyszała przed 15 minutami 
bez moŜliwości omówienia tego na Komisjach. Podtrzymuje swój wniosek, aby tę sprawę 
przełoŜyć do przyszłorocznego budŜetu. 
 
Radny p. Dymerski – temat był omawiany w kwietniu na posiedzeniach Komisji 
BudŜetowej i innych.  
 
Radna p. Szafran – powiedziała, Ŝe oszacowanie majątku ZWiK jest potrzebne, bo dobrze 
jest wiedzieć, czym się dysponuje. Popiera zrobienie projektu. 
 
Przerwa – 12.15 – 12.30 
 
Radny p. Kozłowski – bardzo by było miło spotkać się na posiedzeniach Komisji z 
Burmistrzem i porozmawiać o kwestii restrukturyzacji. Jest jasno powiedziane zdanie, Ŝe 
kury która znosi jajka nie planuje się do oddania. Jeśli sa jakieś zakusy i plany wobec oddania  
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przedsiębiorstwa, z której płynie Ŝywa gotówka dla Gminy, Ŝe przedsiębiorstwo ma 
stanowiska pracy, Ŝe wszelkie dzierŜawy nikomu na dobre nie wyszły, bo dzierŜawiący nigdy 
nie doinwestuje.  
 
Przewodniczący Rady – stawia wniosek formalny o odesłanie uchwały do Burmistrza z 
sugestią – w piątek następny planowane jest plenarne posiedzenie Komisji. Przed 
posiedzeniem plenarnym planuje się nadzwyczajną sesję, poniewaŜ do 14 grudnia naleŜy 
podjąć uchwałę w sprawie złoŜenia oświadczeń lustracyjnych przez Sekretarza i Skarbnika 
Gminy. Proponuje wprowadzenie uchwały w następny piątek na sesję nadzwyczajną, 
opisaną i przeanalizowaną przez Komisje. Odrzucenie wszystkiego jest wylaniem dziecka 
z kąpielą dlatego uwaŜa, Ŝe naleŜy to przedyskutować na spokojnie. 
 
Burmistrz – uwaŜa, Ŝe to niewiele zmieni, ale jeśli jest taka sugestia Przewodniczącego i 
Rady. Tak jak p. Kozłowski powiedział, jeśli zakład jest kurą znoszącą złote jajka to musi być 
o tym przekonany. W ślepo nie moŜe podejmować Ŝadnych decyzji jak równieŜ cała Rada. 
Mając ekspertyzę, jakie są konsekwencje przekształceń będzie wiadomo, jakie kroki 
poczynić. 
 
Przewodniczący Rady – zapytał czy ktoś chce złoŜyć wniosek przeciwny 
Nastąpiło głosowanie wniosku Przewodniczącego Rady; 
 
Rada Miejska w Dziwnowie w obecności 14 radnych w głosowaniu za 13, przeciw – 0, 
wstrzymało się – 0 większością głosów przyjęła wniosek Przewodniczącego Rady o odesłanie 
projektu uchwały z poprawkami  do Burmistrza z prośbą o dokładne przepisanie i 
dostarczenie do Biura Rady.  
 
 
Ad. 12 
Wolne wnioski. 
 
Radna p. Szafran , radny p. Henryk Dymerski, radny p. Piotr Mackiewicz -  proszą o 
zmobilizowanie wszystkich Komisji Rady Miejskiej, aby oglądać tereny poddane do 
sprzedaŜy w postaci skrawków, innych.  
 
Radny p. Dymerski – wnosi o udroŜnienie instalacji burzowej na ul. Westerplatte w 
Międzywodziu. Cztery kratki odpływowe zatkane są piachem i liśćmi. Odpływ na rogu ulic 
Armii Krajowej i Westerplatte równieŜ. 
2/ Wycięcie drzewa na rogu ulic Skrajna i Westerplatte w Międzywodziu oraz doraźne 
wyrównanie nawierzchni ulicy Skrajnej.  
Uzasadnienie; powaŜne utrudnienie komunikacyjne dla duŜych samochodów słuŜb 
komunalnych co było zgłaszane w latach ubiegłych. 
 
 
Radna p. Szafran – prosi o: 1/ zamontowanie znaków informacyjnych, które informują 
turystów o wejściu na plaŜę z ulicy głównej np. kierunek plaŜa (cała Gmina), 
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2/ oczyszczenie z zalegającego piasku i rosnącej roślinności z przejścia na plaŜę przy ul. 
Przymorze (do trelinki) . 
 
Radny p. Stęplewski – przyjrzał się wpływom z opłaty miejscowej do budŜetu Gminy  z 
ostatnich 6 lat. Stwierdził, Ŝe gmina traci bezpowrotnie kwotę około pół miliona w związku z 
kiepska ściągalnością tych opłat. Ilość miejsc na kwaterach jest około 30 tys. Opłata 
miejscowa uśredniona 1,20 zł . Ściągalność jest bardzo mała.  
Podjąć kroki w celu zwiększenia ściągalności.  
 
Radna p. Szafran , radny p. Henryk Dymerski, radny p. Piotr Mackiewicz -  proszą o 
przygotowanie projektu uchwały dotyczącej zwiększenia wydatków budŜetowych 2007 o 
kwotę 25 000 zł. na rozbudowę „Fregaty” w Międzywodziu. Wniosek powyŜszy był składany 
w m-cu kwietniu i później. 
 

Z uwagi na wyczerpanie porządku obrad Przewodniczący Rady p. Marek Lisowski o 
godz. 12.45 zamknął XVII sesje Rady Miejskiej w Dziwnowie. Podziękował wszystkim za 
przybycie. 
 
Protokołowała; Wiesława Matelska. 
 
 


